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Ülkemizde bilişim kültürü-
nün oluşması ve bilişim 
toplumuna geçiş yolculu-

ğunda, sosyal dönüşümün etkile-
rinin tartışıldığı kurultaya yurtiçi 
ve yurtdışından konusunda uzman 
kişiler konuşmacı olarak katıldı. 
Kamu ve özel sektörün yönetici ve 
çalışanları, sanayici ve iş adamla-
rı, akademisyenler, girişimciler, 
öğrenciler ve teknolojiyi yoğun 
kullananlar da  kurultaya katkıda 
bulundular.

“Sosyal Dönüşüm” ana temasıyla 
gerçekleşen etkinliğin açılış ko-
nuşmasını Türkiye Bilişim Derneği 
Yönetim Kurulu Başkanı Doç. Dr. 
Turhan Menteş ve Bilgi Teknolo-
jileri ve İletişim Kurumu Başkanı 
Tayfun Acarer yaptı.

Açılışta konuşan Bilgi teknoloji-
leri ve İletişim Kurumu Başkanı 
Tayfun Acarer, BTK ve Ulaştırma 
Bakanlığı bünyesinde gerçekleş-
tirilen bilişim projelerine değindi 
ve Bilişim sektörünün stratejik ve 
öncelikli bir sektör olarak kabul 
edilmesi gerektiğini vurguladı. Ve 
özellikle üniversitelerin bilişim 
sektörüne daha fazla katkı vermesi 
gerektiği konusuna dikkat çekti.

Açılışta, TUBİSAD ve Türkiye Bi-
lişim Derneği tarafından düzenle-
nen Bilişim Hizmet Ödülleri töreni 
de yapıldı. Yapılan törenle, Prof. 
Dr. Bülent Sankur’a Yaşam Boyu 
Hizmet Ödülü verildi. Prof. San-

kur yaptığı konuşmada, özellikle 
Bilişimle ilgili terimlerinin Türk-
çeleşmesi ve bu konudaki duyarlı-
lığın artırılmasına değindi. Ayrıca, 
üniversitelerdeki Bilişim projeleri-
nin bir yapı altında toplanması ko-
nusundaki isteğini dile getirdi.

Bilişim ve iletişim sektörlerinin en 
önemli konusu haline gelen Sayı-
sal ortamda bilgi güvenliği, konu-
nun uzmanlarınca çeşitli açılardan 
erişim ve içerik güvenliğini değer-
lendirildiği oturumda tartışıldı. Ay-
rıca oturumda, bu konuda alınacak 
önlemler konusunda farkındalık 
yaratılmasının önemine değinildi.

Oturumda; 

Sosyolojik açıdan bakıldığında

Bilgi güvenliği için alınan ci- »
hazların kullanımının, konu hak-
kında yeterli bilgi ve bilince sahip 
olmayan kişilerin elinde riskli ola-
bileceği ve bu cihazların pek de in-
san dostu olmadığı,

Sistem kullanımlarının kolay- »
laştığı,

Bilgilendirmelerin sadece uz- »
manların anlayacağı düzeyde ol-
duğu,

Farkındalık oluşturmada önce  »
gençlerden başlanması gerektiği,

Bilgi güvenliği konusunda ola- »
yın ciddiyetinin öngörülemediği,

Toplum profi linin, bilgi gü- »
venliği konusunda farkındalık 
oluşturmak için uygun olduğu,
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Teknolojik açıdan bakıldığında

Güvenliğin bir maliyetinin ol- »
duğu,

Toplumsal olarak, bu çağın  »
tehditlerini yönetmeye hazır olun-
madığı,

İstenmeyen içeriğe erişimi en- »
gellemeye yönelik ne tür tedbirler 
alınabileceği,

Gizli bilgilerin korunması nok- »
tasında ne tür tedbirlerin alınabile-
ceği,

Ebeveyn yazılımları, fi ltreleme  »
yazılımları konusunda neler yapı-
labileceği,

Cihazlara ve yazılımla- »
ra erişim güvenliğinin önemi,

konuları katılımcılar tarafından 
tartışıldı.

Ayrıca; Kurultayda gerçekleşen 
“Güvenli İnternet” panelinde eri-
şim güvenliği konusunda sunum-
lar yapıldı. 

Kurultayın ardından, Türkiye Bi-
lişim Derneği tarafından “Bilişim 
2010 Değerlendirme Raporu” ya-
yınlandı. Raporun tamamına pdf 
formatında ulaşmak için http://
www.tbd.org.tr/userfiles/2/test/
TBD-2010%20Degerlendir-
me%20Raporu-.pdf bağlantısını 
ziyaret edebilirsiniz.

GUVENLİWEB

Ulusal Bilişim Kurultayın 27.si ve Kurultayın yanı sıra, 13. BTIE Bilişim Teknolo-
jileri Işığında Eğitim, Özürlüler ve Bilişim, E-Aşırma, Liderler Forumu, Sanat, Si-
yaset, Mizah, Medya, Hukuk ve Sivil Toplum Hareketleri gibi konuları kapsayan 
ve ana teması “Sosyal Dönüşüm” olarak belirlenen Bilişim 2010 etkinliği “22-25 
Eylül 2010 tarihleri arasında Ankara Grand Rixos Otel’ de gerçekleştirildi.
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Dünya Türk İş Konseyi 
(DTİK) tarafından gelişti-
rilen, yurtdışında yerleşik 

Türk girişimci ve profesyonellerin 
iş profi llerinin yer aldığı DTİK İle-
tişim Platformu (www.dtik.org.tr), 
Türkiye’de bir ilki temsil ediyor. 

Geçtiğimiz Mayıs ayı TOBB/
DEİK ve DTİK Başkanı Sn. M. 
Rifat Hisarcıklıoğlu, Coca Cola 
Yönetim Kurulu ve DTİK Yüksek 
İstişare Kurulu Başkanı Sn. Muh-
tar Kent’in katılımlarıyla basın 
lansmanı yapılarak ana yayına ge-
çen Platform’da, 72 farklı ülkeden 
1.700’e yakın Türk girişimci ve 
profesyonelin iş profi li yer alıyor. 

Profi l Eşleştirme Sistemi ile 
Yeni İş İmkanları

Platformun en büyük özelliği, 
“Bağlantı Eşleştirme Sistemi” sa-
yesinde, üyeler arasında sektör 
ve ülke eşleşmesi yapması. Bu-
güne kadar, bu sistem sayesinde, 
230.106 profi l eşleşti. 

Kendi iş profi llerini oluşturarak, 
bu büyük “buluşma ağı”’na katı-
lan üyeler, bugüne kadar Platform 
üzerinden birbirlerine 3.500’e ya-
kın mesaj gönderip iletişime ge-
çerek aralarında kurulması muh-
temel yeni iş bağlantılarına zemin 
oluşturdular. 

Zengin İçerik

Üyelerin kendi işbirliği, fuar, kon-
ferans duyurularını yapabildikleri 
bu sanal platformda; Konsey’den 
haberler, duyurular, etkinlikler, 

üyelerden gelen işbirliği teklifl e-
ri, başarı hikâyeleri, Konsey’in 
5 Bölge komitesinin (Afrika 
&Ortadoğu&Körfez, Amerika, 
Asya-Pasifi k, Avrasya, Avrupa) 
toplantı rapor ve çalışmalarının 
yanısıra bunlara ek olarak bir de 
Dünya çapındaki Türk girişimciler 
nezdinde fırsat, yenilik, görüş ve 
önerilerin paylaşıldığı bir Forum 
sayfası yer alıyor. 

En çok Almanya, Rusya ve 
ABD’den olmak üzere,  300.000 
defa ziyaret edilen İletişim Platfor-
mu, dünya çapında “Türklerin yeni 
buluşma noktası” oldu

DÜNYA TÜRK İŞ KONSEYİ 
İLETİŞİM PLATFORMU
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öğrenme hakkının, fi şlenmesine 
izin verme hakkının, korumasının 
kanunla düzenlenmesi görevleri-
nin yeniden yapılandırılmasını ve 
düzenlemesini sağlayacak.

Anayasada en hazır madde “ki-
şisel verilerin korunması”

Sektör temsilcileri bu konuda ol-
ması gerekenleri bugüne kadar ya-
pılanları paylaştı. Türkiye Bilişim 
Derneği (TBD) Başkanı Turhan 
Menteş, 2001 yılından bugüne ka-
dar kişisel verilerin korunmasına 
ilişkin çeşitli çalışmalar yürüttük-
lerini; Adalet Bakanlığı ve sektör 
temsilcileri ile birlikte Kişisel Ve-
rilerin Korunmasına Yönelik Ka-
nun Tasarısı üzerindeki çalışmala-
rını tamamladıklarını dile getirdi. 
Menteş, Avrupa Birliği (AB) Uyum 
Yasası çerçevesinde hazırlanan ka-

Anayasada gerçekleştirilen 
bu yeni değişikliğin he-
men arkasından, e-Devlet 

süreçlerinde; verilerin toplanması, 
saklanması ve paylaşılmasına yö-
nelik düzenlemelere ilişkin kanun 
tasarısının da Türkiye Büyük Mil-
let Meclisi (TBMM) gündemine 
alınması bekleniyor. 

Kişisel verilerin korunması sek-
törün uzun yıllardır tartıştığı bir 
konu ve bu anayasa maddesinin al-
tının nasıl doldurulacağı da önemli 
bir soru işareti olarak duruyor. 

Anayasa maddesindeki değişiklik, 
kişisel verilerin korunmasını iste-
me hakkının, bilgilendirilmeyi iste-
me hakkının, erişme hakkının, dü-
zeltilmesini veya silinmesini talep 
etme hakkının, amaçları doğrultu-
sunda kullanılıp kullanılmadığını 

nun tasarısının anayasa değişikliği 
sonrasında meclise sevk edilmek 
üzere bekletildiğini ifade etti. 

Menteş, “Anayasa paketi içindeki 
maddeler arasında en hazır durum-
da olan madde kişisel verilerin ko-
runmasına ilişkin madde. 

AB yasalarına benzer bir çalışma 
yapıldı. Burada en kritik nokta 
kişisel verilerin korunması, sak-
lanması ve yönetilmesine ilişkin 
düzenleyici bir kurulun oluşturul-
ması. Tüm kurum ve kuruluşlar 
toplanan verileri bu bağımsız kuru-
la bildirecek. Kurumlar kendi işleri 
dışında bilgileri toplayamayacak. 
Toplanan verilerle kişinin kendi rı-
zası dışında tüketici eğilimleri için 
bilgileri kullanma ve spam mesaj 
gönderme gibi işler engellenecek” 
dedi. 

KİŞİSEL VERİLER NASIL KORUNACAK ?
Yeni anayasa paketi 12 Eylül’de gerçekleşen referandum ile vatandaşlar 
tarafından kabul edildi. 23 maddeden oluşan anayasa paketinde özel ha-
yatın gizliliğine ilişkin 20. maddede öngörülen değişiklik, kişisel verilerin 
korunmasına ilişkin yeni düzenlemeleri de beraberinde getirecek. 
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Kanun tasarısının e-Devlet uygu-
lamaları önünde de bir engel oluş-
turmayacağını da savunan Menteş, 
“Kamu kurum ve kuruluşları zaten 
şu an kendi ihtiyaçları olan bilgi-
leri tutuyor. Bundan sonraki süreç-
te KEY ödemelerinde olduğu gibi 
kişilerin TC kimlik numaraları da 
yayınlanamayacak. Sadece tanımlı 
kişiler bu bilgilere ulaşabilecek” 
şeklinde konuştu.

“Paranoyaların önüne geçilecek 
şekilde düzenlemeler olmalı”

Kişisel verilerin korunmasının, 
bilgiyi üreten, geliştiren ve yayan 
toplumların temel meselesi oldu-
ğunu ifade eden Bilgi Güvenliği 
Derneği Başkanı ve Gazi Üniver-
sitesi Öğretim Üyesi Prof.Dr. Şeref 
Sağıroğlu, bunun temel hak ve öz-
gürlüklerinin korunması anlamına 
geldiğinin altını çizdi. 

Hazırlanan kanun tasarısı hakkın-
da da görüşlerini aktaran Sağıroğ-
lu, “Pek çok yeni husus kanuna 
eklenmiş ve olumlu olarak değer-
lendirilse de yapılacak değişiklik, 
günümüzde paronaya haline gelen 
“dinleniyorum”, “izleniyorum”, 
“fi şleniyorum”, “her an başıma bir 
şey gelebilir” paranoyalarından 
toplumumuzun korunmasını sağ-
layacak, insanlara ve kurumlara 
güveni artıracak. Hukukun üstün-
lüğünü hakim kılarak gerçekten 
kişisel verilerin korunmasını sağ-
layacak yapılara katkı sağlayacak 
şekilde altının doldurulması gerek-
lidir” dedi.

Pratikte başarılı olmayabilir

Kişisel verilerin korunmasına dair 
bir yasa tasarısının yıllardır var ol-
duğunu hatırlatan Türkiye Bilişim 
Vakfı (TBV) Genel Sekreteri Beh-
çet Envarlı, “Kişisel verileri koru-
ma yasası, bu verileri korurken o 
kadar çok eksepsiyon getiriyor ki 

kişisel verilerin korunması pratikte 
çok zorlaşıyor. Bir bakıma da an-
lamsızlaşıyor. 

Tasarıda şöyle bir kural vardı: 
‘Kişilerin kendi rızası olmaksızın 
kişisel bilgileri açıklanamaz. An-
cak…’ diyerek bir parantez açılı-
yor. Burada kamu yararı gereğin-
ce kişi iznine gerek kalmaksızın 
kişisel veriler kullanılabileceği ve 
açıklanabileceği açıklanıyor. Dola-
yısıyla kişisel verilerin korunması 
hakkındaki kanun, kişisel verileri 
tabii ki koruyor ama getirdiği diğer 
maddelerle kişisel verilerin korun-
masını zorlaştıran bir kanun izleni-
mi bırakıyor” dedi.

Tasarı bir an önce meclisten geç-
meli

Anayasa değişikliğinin Uluslara-
rası Sözleşmeler ve Avrupa Birliği 
Müktebesatı çerçevesinde yerine 
getirilmesi zorunlu bir düzenleme 
olduğunu dile getiren Avukat Ha-
luk İnanıcı, “Anayasaya eklenen 
hüküm Anayasal norm düzeyinde 
esaslı bir düzenleme olmakla bir-
likte, kişisel verilerin korunması 
konusu çok geniş bir alana yayılan 
bir konudur. Anayasanın bu amir 
hükümden sonra, Kişisel Verile-

rin Korunması ve Ticari Sırların 
Korunmasıyla ilgili kanun tasarı-
larının bir an önce meclisten geç-
mesi ve bu kanunlarla ilgili ikincil 
mevzuatın bir an önce çıkartılması 
gereklidir” dedi.

Anayasanın 20. maddesine ekle-
nen hüküm:

“Herkes, kendisiyle ilgili kişisel 
verilerin korunmasını isteme hak-
kına sahiptir. Bu hak; kişinin kendi-
siyle ilgili kişisel veriler hakkında 
bilgilendirilme, bu verilere erişme, 
bunların düzeltilmesini veya silin-
mesini talep etme ve amaçları doğ-
rultusunda kullanılıp kullanılmadı-
ğını öğrenmeyi de kapsar. Kişisel 
veriler, ancak kanunda öngörülen 
hallerde veya kişinin açık rızasıyla 
işlenebilir. Kişisel verilerin korun-
masına ilişkin esas ve usuller ka-
nunla düzenlenir.”

BTHABER
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Sayısal takograf kartlarına 
ilişkin başvuruların alınma-
sı, değerlendirilmesi, kartla-

rın sertifi kalandırılması, kişiselleş-
tirilmesi ve dağıtılması sürecindeki 
iş ve işlemler TOBB tarafından ya-
pılacak. Sayısal takograf sistemi-
nin tanıtım toplantısında konuşan 
TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, ka-
rayolu taşımacılığını bir anlamda 
kayıt altına alan sistemin piyasada 
adil rekabeti de sağlayacağına işa-
ret etti.

TOBB Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Halim Mete, Ulaştırma 
Bakanı Binali Yıldırım ve Ulaştır-
ma Bakanlığı Müsteşar Yardımcısı 
Talat Aydın’ın katıldığı basın top-
lantısında konuşan TOBB Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu, “Bildi-
ğiniz gibi, Avrupa Birliği üyelik 
sürecinin bir parçası olan mevzuat 
uyumunu gerçekleştiriyoruz. AB 
uyum süreci, iş yapma tarzımızda 
ve yaşam kalitemizde değişimi ve 
iyileşmeyi de beraberinde getiri-
yor. Sayısal takograf, taşıma faali-
yetlerinde kazaların azaltılması ve 
denetimlerin daha kolay hale geti-
rilmesi için tasarlanmış bir sistem-
dir” diye konuştu.

Ulaştırma Bakanlığımızın öncülü-
ğünde ve koordinasyonunda ülke-
mizde hayata geçen bu uygulama-
nın, AB ülkelerinde 2006 yılından 
bu yana yürürlükte olduğunu belir-
ten Hisarcıklıoğlu, “Biz de bu sis-
teme geçiyoruz. Artık 2011 model 
kamyon ve otobüslerin uluslararası 
taşımalarında, sayısal takograf ci-

hazı ve kartı kullanılması zorunlu 
hale gelmiştir. Umuyoruz ki, önü-
müzdeki birkaç yıllık dönemde, 
yurt içi taşımalarda da bu sisteme 
geçilecektir” dedi.

Sistemin önemini anlatan TOBB 
Başkanı Hisarcıklıoğlu şöyle ko-
nuştu: “Bir ülkenin medeniyet sevi-
yesinin bir yansıması da, trafi kteki 
durumudur. Ulaştırma Bakanlığı-
mızın verilerine göre 2002-2009 
yılları arasında Türkiye genelinde 
toplam 35 bin kişi trafi k kazala-
rında yaşamını yitirmiştir. Sadece 
son 7 yıla ait bu rakam, ülkemizde 
son 30 yılda terör örgütlerinin ne-
den olduğu insan kaybına yakındır. 
Daha bu hafta içinde İstanbul’da 
yaşanan ve 13 vatandaşımızın ha-
yatlarına mal olan bu trafi k katli-
amı, daha etkin denetim ihtiyacını 
ortaya sermiştir. İşte sayısal takog-
raf sistemi de, AB’nin bu alanda 
uyguladığı tedbirlerden biridir.”

Bu sistem sayesinde; karayolu ta-
şımacılığı sektörüne AB standart-
ları getirildiğini vurgulayan Hisar-
cıklıoğlu, ayrıca kimlerin ne kadar 
süre taşımacılık yapabileceği be-
lirlenerek, piyasada adil rekabetin 
sağlanacağını ve şoförlerin belli 
süreden fazla araç kullanmalarının 
önüne geçileceğini söyledi.

Hisarcıklıoğlu şunları söyledi:

“Kısacası bir anlamda karayolu 
taşımacılığı kayıt altına alınıyor. 
TOBB olarak Ulaştırma Bakanımız 
sayın Binali Yıldırım’ın destek ve 

katkılarıyla bu sistemi Türkiye’ye 
getirme görevini üstlendik ve bu 
kartların üretimine talip olduk. 
Ulaştırma Bakanlığımız ile yaptı-
ğımız protokol çerçevesinde 4 tip 
kartı, kendi tesislerimizde üreterek 
dağıtımını yapacağız. İçlerinde 
elektronik sertifi kalar yer alacak 
bu kartlara yüklenen veri, örneğin 
Almanya’da denetime tabi tutu-
labilecek. Diğer yandan Emniyet 
Teşkilatımızın Türkiye’de taşıma 
yapan yerli ya da yabancı araçları 
denetlemeleri için gereken kartları 
da ücretiz olarak Emniyet Teşkila-
tımıza sağlıyoruz.

Üçüncü kart tipi ise, uluslararası 
taşıma yapan fi rmalarımıza sağ-
ladığımız ve fi rmalarımızın kendi 
personellerinin çalışma ve dinlen-
me sürelerini kontrol edebilecekle-
ri şirket kartlarıdır. Son olarak, bü-
tün bu sistemin kalibrasyonunun 
yapılacağı yetkili servislere, Oda-
larımız aracılığıyla kartlarını da-
ğıtacağız. Bu sistem, Türkiye’nin 
dünya ile entegrasyonunda ve tra-
fi k kalitesinin artırılmasında çok 
önemli bir adımdır. Şu anda TOBB 
bünyesinde üretilen kartlar, ilgili 
Birleşmiş Milletler Sözleşmesine 
taraf olan her ülkede kullanılacak-
tır. Kurmuş olduğumuz Sayısal 
Takograf Araştırma ve Uygulama 
Merkezi aracılığıyla, önümüzdeki 
dönemde sözleşmeye taraf olacak 
yeni ülkeler için de kart üretebi-
leceğiz. Dolayısıyla, ülkemize 
kazandırdığımız bu teknolojiyi ve 
tecrübeyi, yurt dışına taşımayı da 
hedefl edik.”

SAYISAL TAKOGRAF KARAYOLU 
TAŞIMACILIĞINA AB STANDARDI GETİRİLİYOR
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, karayolu taşımacılığı sektörüne AB stan-
dardı getiren sayısal takograf uygulamasında temsili ilk kartı, Ulaştırma Bakanı 
Binali Yıldırım’a sundu.
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Özellikle vurgulanması gereken 
bir başka hususun da, bütün bu 
çalışmaların, Türk girişimcilerce, 
Türk mühendislerce, Avrupa’da 
görülmemiş bir süratte ve başa-
rıyla tamamlanması olduğunu be-
lirten Hisarcıklıoğlu, bazı ülkeler-
de 2 yıldan uzun süren bu süreci, 
3 ayda tamamlamanın gururunu 
yaşadıklarını anlattı. M. Rifat Hi-
sarcıklıoğlu “Bu vesileyle, bu ça-
lışmada başarıyla yer alarak, gi-
rişimcimizin ve mühendisimizin 
yüksek kabiliyetinin bir örneğini 
sergileyen, yüzde yüz Türk serma-
yeli iki şirketimize; sertifi kalandır-
ma kuruluşu Türktrust’a ve kartla-
rın basımını üstlenen PlastKart’a 
özellikle teşekkür ve takdirlerimi 
iletiyorum. Ayrıca ilk kartı Sayın 
Bakanımıza ve Müsteşarımıza tak-
dim etmekten mutluluk duyuyo-
ruz.” ifadesini kullandı.

TOBB’un hedefi nin ticaret erba-
bı için elektronik imza uygula-
malarının yaygınlaşmasını sağ-
layarak, kâğıt yükünü azaltmak 
olduğunu kaydeden Hisarcıklıoğlu, 
TOBB’un, uluslararası ticaret ve 
taşımacılığa dair iş ve işlemlerde 
son derece önemli görevleri yürüt-
tüğünü hatırlatarak şunları söyle-
di: “Halen yürütmekte olduğumuz 
gümrük kapılarının modernizasyo-
nu projemiz, Türkiye’nin imajını 
değiştirdi. Bu kapsamda lojistik 
merkezler oluşturmak ve tır park 
alanlarını modernize etmek gibi 
Türkiye’nin doğu ile batıyı enteg-
re eden coğrafyasına lojistik değer 
katacak projeler de gündemimizde 
yer alıyor.

Diğer taraftan tehlikeli maddele-
rin sınıfl andırılması, taşınması, 
depolanması, elleçlenmesi, amba-
lajlanmasına yönelik ADR Anlaş-
ması gerekliliklerini de kamu-özel 
sektör işbirliği çerçevesinde yerine 
getirmeye hazırız. Tüm bu alanlar-
da kamu-özel sektör işbirliğinde, 

yeni projelere başarıyla imza at-
mak istiyoruz.”

TOBB’da gerçekleştirilen törende 
konuşan Ulaştırma Bakanı Bina-
li Yıldırım ise, Sayısal Takograf 
Sistemi’nin (STS) karayolu taşı-
macılığını emniyetli hale getirme-
ye yönelik bir düzenleme olduğu-
nu söyledi.

TOBB ile taşımacılığa yönelik 
farklı konularda da işbirliği yap-
tıklarını anlatan Yıldırım, Ulaştır-
ma Bakanlığının bu alana yönelik 
iş yükünün yarısını TOBB’un üst-
lendiğini ifade etti.

Yeni işbirliği alanlarında kamyon, 
otobüs ve tır gibi ticari araçları 
kullanan sürücülerin hızlarını ve 
çalışma saatlerini kontrol edebilen 
özel çipli kartların TOBB tarafın-
dan üretildiğini kaydeden Yıldı-
rım, bu kartlarla sürücülerin tüm 
faaliyetlerinin kayıt altına alınaca-
ğını, silinme gibi suistimallerin de 
ortadan kalkacağını vurguladı.

Ulaştırma Bakanı Yıldırım, 
STS’nin 2006’dan beri tüm AB 
ülkelerinde zorunlu olduğunu, 
Türkiye’de de 2011 yılı Ocak ayın-
dan itibaren zorunlu hale getirile-
ceğini belirterek, ‘’Bu yılın ocak 
ayında bu görev Başbakanımız ta-
rafından bize verildi. Rekor denile-
bilecek kısa bir sürede, başka ülke-
lerin 1-2 yılda halledemediği işleri 
bir kaç ayda hazır hale getirdik. 
Yılbaşından itibaren karayoluyla 
yurt dışına taşımacılık yapan tüm 
yeni araçlarda bu sistem olacak ve 
peyderpey de mevcut araçlar gö-
nüllülük esasına göre bu sisteme 
geçecek’’ diye konuştu.

Takografl ar sayesinde sürücülerin 
her türlü faaliyetinin görülebilece-
ğine işaret eden Yıldırım, kazaların 
çoğunun insan hatasından kaynak-
landığını, bu nedenle de sistemin 

önem taşıdığını dile getirdi.

‘’Herkesin, kralların değil, kuralla-
rın geçerli olduğu bu sisteme dahil 
olmasını istiyoruz’’ diyen Yıldırım, 
bu sistemin kartlarının tamamen 
yerli emekle ve yerli beyin gücüy-
le yapıldığını söyledi.

Yıldırım, sistemi çok kısa sürede 
hayata geçirebildiklerini ve AB 
ülkelerinde 80-160 liradan satışa 
sunulan bu kartların Türkiye’de 
üst sınır 50 TL olmak üzere dağı-
tılacağını kaydetti. Yıldırım, ‘’AB 
bölgesinde bu sistemin en ucuz 
kurulabileceği ülke Türkiye oldu’’ 
dedi.

Takograf kartlarının Avrupa’ya ta-
şımacılık yapan araçlara 1 Ekimden 
itibaren dağıtılmaya başlanacağını, 
1 Ocak 2011’de bu araçlarda kul-
lanımının zorunlu hale geleceğini 
anlatan Bakan Yıldırım, bir soru 
üzerine de şunları söyledi:

‘’Şu anda yurt dışı için geçerli. AB 
ülkeleri, 2011 başından itibaren 
Avrupa’ya taşımacılık yapan yeni 
teslim edilmiş araçlara mecburi 
hale getirdi. Ama bu hem yurt için-
de hem de yurt dışında lazım olan 
bir şey. Yurt içinde de zorunlu hale 
getirmek için düşüncelerimiz var 
ama alt yapı lazım, bunun önemini 
anlatmamız lazım. Çok büyük kül-
feti de yok. Bir şey kaybetmeyip, 
kazanacaklarını anlatacağız. İsti-
yoruz ki bu, sektörün gönüllülükle 
yapacağı bir şey olsun ama olmaz-
sa sektörün koşullarına bakıp zo-
runlu hale de getirebiliriz.’’
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Bilgisayar Yazılımı Meclisi’nde 
Başkan Mehmet Akyelli

Türkiye Bilgisayar Yazılımı 
Meclisi’nde yapılan seçimlerde, 
Başkanlığa Medak Yazılım Yö-
netim Kurulu Başkanı Mehmet 
Akyelli, Meclis Başkan Yardımcı-
lıklarına ise; Havelsan Hava Elekt-
ronik Sanayi A.Ş. Genel Müdürü 
Faruk Yarman ve Merlin Bilgisa-
yar Hizmetleri San. ve Tic. A.Ş. 
Yönetim Kurulu Üyesi Melek Bar 
Elmas seçildi.

Başkan Mehmet Akyelli halen Mes-

leki Yeterlilik Kurumu’na (MYK) 
bağlı olarak kurulan Bilişim Tek-
nolojileri Sektör Komitesi’nde 
TOBB’u temsilen görev alırken, 
Komite Başkanlığı görevini de yü-
rütmekte.

Meclis toplantısında, gerçekleş-
tirilen faaliyetler hakkında bilgi 
verilirken, yeni dönemde neler ya-
pılacağı, hangi konuların öncelikli 
olarak ele alınacağı ve hangi yön-
temlerin izleneceği tartışıldı.

“Sektör envanteri olmadan stra-
teji geliştirmek mümkün değil”

Toplantıda konuşan Bilgisayar Ya-
zılımı Meclisi Başkanı Mehmet 
Akyelli, Türkiye’nin iktisadi ge-
lişiminde sanayi envanterinin çok 
önemli bir unsur olduğuna işaret 
ederken, aynı durumun yazılım 
sektörü için de geçerli olduğunu 
savundu. Mevcut durum bilinme-
den ve analizi yapılmadan, gelece-
ğe yönelik stratejiler geliştirmenin 
gerçekçi olmayacağı gibi doğru 
bir sonuç da vermeyeceğini bildi-
ren Akyelli, “Bu sebeple Meclis’in 
yeni dönem çalışmalarında yazılım 
envanteri çalışmalarına öncelik ve-
rilecektir” diye konuştu.

BİLGİSAYAR YAZILIM VE TELEKOMÜNİKASYON 
SEKTÖR MECLİSLERİ BAŞKANLIK SEÇİMLERİ 
YAPILDI
Bilişim ve teknoloji dünyasının yakından takip ettiği bilgisayar yazılım ve teleko-
müniksayon sektör meclislerinin, yapılan seçimlerle başkan ve yönetim kadrosu 
belli oldu
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“Türkiye’de yazılım sektörünün 
önemi kabul edildi”

Mehmet Akyelli, Türkiye’de daha 
önce yazılımın ayrı bir sektör ola-
rak tanınmadığını hatırlatırken, 
TOBB sektör meclislerinde ayrı 
bir meclis olarak yapılandırılması-
nın ve artık bazı kamu kurumların-
da ayrı bir sektör olarak tanınmaya 
başlanmasının, sektörün öneminin 
kabul edilmesi açısından sevindiri-
ci olduğunu kaydetti.

“Yazılım stratejik bir sektör”

Sektör temsilcileri de toplantıda 
yazılımın; bankacılıktan turizme, 
eğitimden sağlık sektörüne kadar 
birçok sektöre ürün ve hizmet ola-
rak destek verdiğine işaret ettiler. 
Meclis üyeleri ayrıca, savunma sa-
nayi örneğini vererek, bazı alanlar-
da bilgi güvenliğinin çok önemli 
olduğunu belirtip, yazılımın strate-
jik bir sektör olarak kabul edilme-
sinin önemi üzerinde durdular.

Arıak, Telekomünikasyon Mec-
lis başkanı oldu

TOBB Telekomünikasyon Mec-
lisi’nin yeni yönetimi  belirlendi. 
Arıak, Telekomünikasyon Meclis 
başkanı oldu.

Türkiye Odalar ve Borsalar Bir-
liği  Telekomünikasyon Meclisi 
Başkanlığı’na Yusuf Ata ARIAK, 
Başkan yardımcılıklarına ise Adil 
Zafer Müftüoğlu, Serhat Özeren 
ve Caner Çınar seçildi.

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) bünyesinde kurulmuş olan 
Telekomünikasyon Meclisi’nin 
yeni yönetiminin belirlenmesi 
için 16 Eylül 2010 Perşembe günü 
yapılan seçimde TOBB Türkiye 
Telekomünikasyon Sektör Mec-
lisi Başkanlığına Yusuf Ata Arıak  
Başkan Yardımcılığı görevlerine 
ise Adil Zafer Müftüoğlu, Serhat 
Özeren ve Caner Çınar  seçildiler.

Telekomünikasyon Meclisi Baş-
kanı ve Başkan Yardımcılarının, 
telekomünikasyon sektör dernek-
lerinden seçilmiş olması, bu mec-
lisin sektörü geniş biçimde temsil 
etmesi açısından  önem taşıyor. Bu 
yönetim yapısının Türk telekomü-
nikasyon sektörüne olumlu yönde 
destek olması bekleniyor.

TOBB Telekomünikasyon Meclisi 
Başkanı Yusuf Ata ARIAK, mecli-
si sektörün her kesiminin  katıldığı 
bir platform olarak gördüklerini, 
genel sektör sorunlarını hükümete 
güçlü bir şekilde iletmek ve sektör 
fi rmalarının yurtdışına açılmalarını 
kolaylaştırmak için çalışacaklarını 
söyledi.
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K-ras mutasyonları çalışan 
ilk merkezlerden birinin 
Gaziantep Üniversitesi 

Tıp Fakültesi Tıbbi Biyoloji Mo-
leküler Genetik Tanı Laboratuarı 
olduğunu belirten Dr. Öztuzcu, bu 
analizlerin Türkiye’de yapılabil-
mesinin zorlu ve uzun bir çalışma 
süreci gerektirdiğini söyledi. 

Tıbbi Biyoloji ABD, Tıbbi Onkolo-
ji BD ve Patoloji ABD işbirliği ile 
sürdürülen K-Ras geni mutasyon-
larının tayin çalışmalarını sonuç-
landırdıklarını belirten laboratuvar 
sorumlusu Dr. Serdar Öztuzcu, bu 
sayede K-ras gen mutasyonları-
nın kolorektal kanser tedavisinde 
kullanılan bazı ilaçların Sağlık 
Bakanlığı ve Sosyal Güvenlik Ku-
rumu tarafından karşılanması için 
zorunlu olan şartı da yerine getir-
diklerini ifade etti.

Dr. Öztuzcu, uluslararası yetkinlik 
sağlayan çalışmanın sürecini de 
şöyle anlattı:

“Üniversite hastanemiz bünye-
sinde Onkoloji hastanesi öğretim 
üyeleri Prof. Dr. Celalettin Camcı 
ve Doç. Dr. Alper Sevinç hastala-
rın tanı ve tedavilerini düzenleye-
rek alınan biyopsi örneklerini ya 
da ameliyat materyallerini Patoloji 
Anabilim Dalı’na yönlendirdiler. 

K-ras mutasyonlarının bakılması 
gereken hastaları tespit edip pato-
loji ve moleküler genetik laboratu-
varını bilgilendirdiler. Daha sonra 
Patoloji ABD, Öğretim üyeleri 

Prof. Dr. Metin Karakök, Prof. Dr 
İbrahim Sarı ve Yrd. Doç. Dr. Ediz 
Tutar tarafından incelenerek tü-
mörlü bölgeler ayrıldı ve dokudaki 
tümör yüzdesi tespit edildi. Doku-
lar kesilerek moleküler genetik la-
boratuvarına gönderildi. 

Moleküler genetik laboratuvarında 
Prof. Dr. Ahmet Arslan, Dr. Serdar 
Öztuzcu ve Yrd. Doç. Dr. Beyhan 
Cengiz tarafından moleküler çalış-
malar yapıldı.”

Çalışmaların sonuçlarının doğru-
lanması için dünyanın k-ras mu-
tasyonları tanısında sayılı mer-
kezlerinden biri olan Almanya 
Ludwig-Maximilians Üniversitesi 
Moleküler Patoloji bölümü ile iş-
birliğine gidildiğini vurgulayan 
Öztuzcu, “Prof. Dr. Andreas Jung 
başkanlığında K-ras testlerini va-
lide eden bu merkez öncelikle 
merkezimizden on farklı örneğin 
çalışma sonuçlarını ve patolojik 
örneklerini istedi. 

Bu örnekler Almanya’da çalışıldı 
ve tüm sonuçların doğru olduğu 
tespit edilince kendi merkezle-
rinden on farklı örneği çalışılmak 
üzere merkezimize gönderdiler. 

Merkezimizde örnekler çalışılarak 
sonuçları Almanya’ya gönderildi. 
Almanya’da yapılan çalışmalar so-
nucunda sıfır hata ile sonuçlarımı-
zın doğruluğu onaylandı.” dedi.

Bu konuda atılan adımları daha 
da büyüterek çalışmalarına devam 

edeceklerini kaydeden Öztuzcu, 
“Gaziantep Üniversitesi Tıp Fa-
kültesi Moleküler Genetik Tanı 
Merkezi K-ras mutasyonları bak-
ma yeterliliği kazandı. 

Güneydoğu ve Doğu Anadolu böl-
gesindeki birçok merkezden örnek-
leri kabul etmeye başladık. Ayrıca 
merkezimizde, c-kit gen mutas-
yonları, B-raf gen mutasyonları ve 
EGFR gen mutasyonları da rutin 
olarak çalışılmaya başlanmıştır. 

Amacımız yurt dışında yapılan, 
çalışılması ihtiyaç haline gelen 
moleküler çalışmaların tamamını 
birimimizde yaparak hastalarımı-
zın zaman ve ülkemizin de para 
kaybını önlemektir. 

Bu konuda attığımız adımları daha 
da büyüterek çalışmalarımıza de-
vam edeceğiz. Emeği geçen herke-
se teşekkür ederiz.” diye konuştu.

VETEKNOLOJİ

GAZİANTEP ÜNİVERSİTESİ 
BİR İLKİ GERÇEKLEŞTİRDİ
Gaziantep Üniversitesi Tıbbi Biyoloji, Moleküler Genetik Tanı ve Hematoloji La-
boratuvarı, daha önceleri yurt dışında yapılan K-ras geni mutasyonlarını yapmayı 
başardı. 
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Bilgi Teknolojileri Kurumu, 
internet ile telefon kullanı-
mına kalite standardı geti-

riyor. Düzenleme, cep telefonları 
için bazı yenilikler getiriyor.

Bilgi Teknolojileri Kurumu, inter-
net ve telefon kullanımına kalite 
standardı öngören bir yönetmelik 
yayımladı.

Altı ay sonra yürürlüğe girecek 
yönetmelik, milyonlarca abonenin 
daha kaliteli hizmet alması için 
operatörlere önemli sorumluluklar 
getiriyor.

Kalite yönetmeliğine göre cep te-
lefonları artık konuşurken kendi-
liğinden kapanmayacak. Kısa me-
sajlar alıcıya en fazla 15 saniyede 
ulaşacak.

İnternet hızı yüzde 25 oranından 
fazla düşmeyecek.

Aboneler, çağrı merkezlerinde 
müşteri temsilcisiyle görüşmek 
için dakikalarca telefon başında 
beklemeyecek.

Çağrı merkezleri 20 saniyede yanıt 
verecek. Standartları tutturama-
yan operatörler önce uyarılacak. 
Ardından milyonlarca lirayı bulan 
para cezası uygulanacak. 

NTVMSNBC

TELEFONDA ARTIK BEKLEMEK YOK

İngiltere’de düzenlenen ve ge-
leceğin teknolojilerinin tanı-
tıldığı bir sempozyum yapıldı. 

Sempozyumda, kazaya karıştıkları 
anda hastaneyle irtibata geçebilen 
bir sistemle donatılacak geleceğin 
otomobilleri tanıtıldı.

Geleceğin otomobilleri, kazaya 
karıştıkları anda hastaneyle irti-
bata geçebilen bir sistemle dona-
tılacak. İngiltere’de düzenlenen ve 
geleceğin teknolojilerinin tanıtıldı-
ğı bir sempozyumda, otomobillere 
yerleştirilecek küçük akıllı sensör-
lerin, kaza anında hastane ve ilk 
yardım görevlilerine, çarpışmanın 
ciddiyeti ve kazaya kaç kişinin ka-
rıştığına dair verileri anında gön-
derebilecekleri belirtildi.

Şu an kullanılmakta olan otomo-
billerde ortalama 25-30 elektronik 
kontrol ünitesi bulunduğunu, lüks 
araçlarda bu sayının 80′e kadar 
çıkabildiğini belirten uzmanlar, 
bunların sürücülerin sürüş yete-
neklerini arttırdığını ve çarpışma 
tespit sistemleri ile radar gibi tek-
nolojilerin de bunlara ekleneceğini 
kaydettiler.

Uzmanlar, geleceğin akıllı oto-
mobillerinde bulunacak sistemin 
kazadan hemen sonra ilk tepkiyi 
verecek şekilde tasarlanacağını, 
ilk yardım görevlilerinin daha ça-
buk olay yerine gelebilmeleri için 
kaza yeri ve otomobildeki yolcu 
sayısıyla ilgili veriyi hemen ilete-
bileceğini belirttiler.

Geleceğin otomobillerine yerleşti-
rilecek daha ileri sistemlerin, ara-
cın çeşitli yerlerindeki sensörlerin 
verilerini hastaneye iletebileceğini 
anlatan fütüristler, böylece doktor-
ların ve sağlık görevlilerinin kaza 
yerine ulaşmadan önce, kaza pro-
fi li ve yolcuların ciddi bir şekilde 
yaralanıp yaralanmadıklarına dair 
bir risk değerlendirmesi yapabile-
ceklerinin altını çizdiler.

TEKNOPORT

AKILLI OTOMOBİLLER 
KAZALARI HABER VERECEK
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Dünya sağlık tarihinin en 
uzun süreli kanser araştır-
ması, Kanada’nın Alberta 

eyaletinde 2012 yılının Mart ayın-
da başlayacak.

“Tomorrow Project (Yarın Pro-
jesi)”, 50 yıl sürecek ve 2062’de 
tamamlanacak. Bu sürede Kanada 
genelinde yaşları 35 ila 69 arasın-
da değişen ve o ana kadar hiç kan-
ser teşhisi konulmamış 300 binin 
üzerinde Kanadalı hasta ile birebir 
görüşülecek. 

Birçok özelliği ile rekorlar kırma-
sı beklenen araştırma için 50 bin 
gönüllü aranıyor. Özellikleri araş-
tırma için uygun olan 50 bin gö-
nüllünün sağlık durumları, 50 yıl 
boyunca uzmanlarca izlenecek.

Proje uzmanlarından Dr. Elizabeth 
McGregor, Alberta genelinden şu 
ana kadar 8 bin kişinin gönüllü ol-
mak için başvuruda bulunduklarını 
söyledi. 

Sadece Alberta’da bu yıl 6 bin 200 
kişinin kanserden ölmesinin ve 15 
bin 900 da yeni kanser vakasının 
rapor edilmesinin beklendiğini 

kaydeden Dr. McGregor, araştır-
manın kanser konusunda birçok 
karanlık noktayı aydınlatacağını 
belirtti.

Aynı zamanda Proje Başkanı da 
olan Alberta Sağlık Hizmetle-
ri CEO’su Stephen Duckett ise 
“Araştırmada kanserin sebeplerini 
anlamaya çalışacağız. Bunu ba-
şardığımızda, insanları kanserden 
korumanın daha da kolay hale ge-
leceğine inanıyoruz” dedi.

VETEKNOLOJİ

50 YIL SÜRECEK ARAŞTIRMA

Full-HD’den tam 16 kat daha 
fazla çözünürlük sağlayan 
teknoloji, İngiltere ve Ja-

ponya arasında bir deneme yayı-
nıyla test edildi.

Tüketici piyasası, ve fi yatlar, he-
nüz Full-HD’ye yeni yeni alı-
şırken dünyada ilk ‘Super-HD’ 
yayın denemesi başarıyla gerçek-
leştirildi. Yayının çözünürlüğü tam 
7680x4320 piksel!

Dünyanın bu ilk super-HD çözü-
nürlüklü yayını, BBC ile Japon 
NHK televizyonları arasında ya-
pıldı. Deneme yayını sırasında 
İngiliz The Charlatans grubunun 
stüdyodaki canlı performansı, Ja-
pon televizyonunun stüdyolarına 
geçildi. 

Japonya’nın devlet televizyonu 
NHK tarafından geliştirilen tekno-

loji, bugünkü Full-HD televizyon-
lardakinden 16 kat daha yüksek 
çözünürlüğe sahip.

HD yayınların çoğu 1366x768 pik-
sel çözünürlükte yapılıyor. Piyasa-
da satılan ve fi yatları hala el yakan 
Full-HD televizyonların çözünür-
lüğüyse 1920x1080 piksel. Super-
HD teknolojisinde piksel sayısı 
enine ve boyuna 4 kat daha fazla. 

Bu da santimetrekare başına 16 kat 
daha fazla piksele denk geliyor. Ja-
pon televizyonu Super-HD yayın-
ları 2020’de başlatmayı planlıyor. 
Ancak 2012’de yapılacak Londra 
Olimpiyatları sırasında, saha ve 
meydanlardaki dev ekranların ba-
zılarında Super-HD yayın yapıl-
ması bekleniyor.

NTVMSNBC

İLK “SUPER-HD” YAYIN YAPILDI
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